
1 

 

Z á p i s    03/2013 
z veřejného zasedání zastupitelstva obce Zákolany 

konaného dne 28. března 2013 od 17.15 hodin v Kovárech 
 

 

Zahájení 

Zasedání Zastupitelstva obce Zákolany (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 17:15 hodin 

starostkou obce Lucií Wittlichovou („dále jako „předsedající“).  

 

Kontrola usnášeníschopnosti 

Přítomni: 7 členů  obecního zastupitelstva – viz prezenční listina. 

Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) a zapisovatele 

Byl schválen zápis č. 02/2013 na návrh ověřovatelů Eduarda Rejfíře a Jakuba Noska. Ověřovateli 

zápisu č. 03/2013 byli předsedajícím jmenováni Jan Žďárek a Jiří Mairich a zapisovatelem Martina 

Armstrong. 

Program: 

I. Hospodaření s majetkem obce 

1) DSO Budečsko - dodatečné vypořádání daní z prodeje plynu  

2) Výsledek hospodaření ZŠ a MŠ Pod Budčí Zákolany za rok 2012 

3) Rozpočtová opatření č. 3 

4) Samotěžba dřeva 

   

II. Projekty obce 

 1) Zpráva o realizaci pozemkových úprav, diskuse k péči o krajinu a chov ovcí 

 2) Údržba Sokolského hřiště 

 3) Knihovna v Kovárech 

 4) Vyhlášení grantů Přemyslovské střední Čechy - náměty 

  

III. Různé 

 1) Zápis do Mateřské školy 

 2) Oprava mostku v Zákolanech 

 3) Plánovaná oprava železničního viaduktu směr Otvovice 

 4) Petice za lepšení dopravní obslužnosti 

 5) Hasiči – smlouvy s obcemi Otvovice, Blevice a Koleč 

 6) Škola – zvonky, vybavení, osvětlení 
7) Dar společnosti Středočeské vodárny na pořádání Svatováclavských slavností 

8) Změna územního plánu obce Koleč 

 9) Stan a stánky 

 10) Velkoobjemové kontejnery 

 

IV. Diskuse 

 

Usnesení přijaté 7 hlasy: Zastupitelstvo souhlasí s navrženým programem. 

 

 

I. Hospodaření s majetkem obce 

 

1) DSO Budečsko – dodatečné vypořádání daní z prodeje plynu  

Na podnět účetní Jitky Janouchové Finanční úřad pro Středočeský kraj doměřil daň z příjmů za prodej 

plynu za roky 2009 – 2010. Díky chybně předloženému daňovému přiznání bývalými účetními byla 

DSO Budečsko vyměřena vyšší daň z příjmů a to o částku 1,639.640,- za uvedené období. Rok 2008 

je již bohužel promlčen a není možné požádat o navrácení daně. 

 

Protože prodej plynu se týkal pouze obcí Zákolany, Koleč a Blevice, bylo navrženo rozdělit částku 

mezi uvedené obce, a to v poměru:  
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Zákolany   40 %             

Koleč         38 %              

Blevice      22 %             

 

2) Výsledek hospodaření ZŠ a MŠ Pod Budčí Zákolany za rok 2012 
Obecní zastupitelstvo projednalo na základě žádosti výsledek hospodaření příspěvkové organizace 

Základní škola a Mateřská škola Pod Budčí Zákolany za rok 2012. Výsledek schvaluje a zároveň 

schvaluje i převod dosaženého zisku ve výši 3 319,06 Kč do rezervního fondu této organizace. 

Prostředky rezervního fondu budou použity k dalšímu rozvoji školy (pořízení vybavení ZŠ). 

 

Usnesení přijaté 7 hlasy: Obecní zastupitelstvo schvaluje výsledek hospodaření příspěvkové 

organizace Základní škola a Mateřská škola Pod Budčí Zákolany za rok 2012 a schvaluje převod 

dosaženého zisku ve výši 3 319,06 Kč do rezervního fondu této organizace. Prostředky 

rezervního fondu budou použity k dalšímu rozvoji školy (pořízení vybavení ZŠ). 

 

3) Rozpočtová opatření č. 3 

 

Usnesení přijaté 8 hlasy: Obecní zastupitelstvo souhlasí s rozpočtovým opatřením č. 3.  

 

4) Samotěžba dřeva 

Samotěžba dřeva v Zákolanech bude ukončena 30. dubna 2013. Všichni, kdo těží dřevo, budou 

vyzváni k úklidu větví a úpravě prostoru, ve kterém těžili. Pokud někdo zanechá v lese nepořádek, 

nebude mu samotěžba v příštím roce povolena.  

   

II. Projekty obce 

 

V 18:00 hodin dorazil p. Rejfíř.  

 

 1) Zpráva o realizaci pozemkových úprav, diskuse k péči o krajinu a chov ovcí 

Vladimír Dobeš, pověřený dohledem nad realizací komplexních pozemkových úprav (KPÚ), 

představil Zprávu k realizaci pozemkových úprav v obci Zákolany, která byla podkladem pro jednání: 

Novou informací, která není ve zprávě uvedena a která byla patrna až ze soutisku nového stavu hranic 

pozemků a ortofotomapy je, že hranice lesa a louky na levé straně úvozu nad Kováry neprobíhá v celé 

délce po fyzické hranici lesa a louky, jak zhotovitelé KPÚ původně předpokládali a jak by to 

vyplývalo z logiky KPÚ, ale louka zabírá i část lesního svahu.  

Komise pro životní prostředí připravuje jako jeden z úkolů stanovených ve zprávě koncepci péče o 

jednotlivé obecní pozemky. V této oblasti jsou vítány náměty a připomínky občanů, návrh koncepce 

bude dokončen pravděpodobně v září 2013. Údržbu obecních luk pasením ovcemi zajistí pro obec pan 

Oldřich Poláček (Farma Hole). Pastva bude probíhat bez elektrických ohradníků za pomoci ovčáckého 

psa a stádo se bude přemísťovat na různá místa. Pastva začne v květnu s 20 ovcemi, pan Poláček chce 

výhledově stádo rozšířit až na 200 kusů, pasené louky by se postupně rozšířily z Kovár a Hole do 

celého Okořského údolí, na Budeč a Trněný Újezd, do Libochoviček atd. Stádo bude zimovat na Holi. 

V diskusi se jako jediné možné konflikty zájmů objevili psi a koně. Bude potřeba respektovat místa, 

kde se ovce budou nacházet. Obec bude informovat majitele psů, psy je potřeba mít na vodítku. Byl 

diskutován také volný pohyb psů v obci. Majitelé psů by měli respektovat to, že někteří občané mohou 

mít strach i z "hodných" psů, v obci je potřeba mít psa vždy na vodítku. Diskutována byla i otázka 

hipostezek a pohybu koní v obci, obec bude aktualizovat pravidla se Statkem Kováry. Diskuse byla 

také k vypořádání námitky manželů Bejšákových k vymezení úvozu nad Kováry, kdy podmínkou 

dohody o vypořádání námitky bylo, že úzkým úvozem může projet pouze malá zemědělská technika 

jako je malotraktor Tera. Obec také umožnila prořez zeleně, který již byl dokončen. Paní Marie 

Dobešová řekla, že nechce, aby úvozem jezdily traktory. Slečna Sandra Bejšáková ji ujistila, že není 

potřeba mít obavy, že by se do úvozu traktor ani nevešel, profil úvozu se nebude nijak narušovat.  
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Dále byly diskutovány náměty komise pro životní prostředí, které zahrnují  například vyčištění cesty 

na Katovku anebo vytvoření louky z akátového lesa pod Borovičkami, kde louka kdysi byla. Z diskuse 

vyplynulo, že lepší by ale bylo udělat tam pěkný les, o louku by se asi neměl kdo starat (ovce se tam 

nedostanou). Pokud by si ale chtěl louku někdo udržovat, obec by ji mohla pronajmout. Pazderovi si 

chtějí vzít do péče pás obecní zeleně na Řiplině a udělat z něj sad, který by po 15 letech předali obci. I 

další občané se mohou přihlásit k péči o pozemky. Obec chce vyzkoušet metody postupného 

vytlačování akátu z vybraných lokalit v obecních lesích. 

Úkoly ze Zprávy k realizaci pozemkových úprav v obci Zákolany jsou postupně plněny, ke zprávě 

nebyly vzneseny připomínky. 

Usnesení přijaté 8 hlasy: Zastupitelstvo bere na vědomí Zprávu k realizaci pozemkových úprav 

v obci Zákolany. 

 2) Údržba Sokolského hřiště 

Ve spolupráci s TJ Sokol a Základní školou byla dohodnuta péče o Malé sokolské hřiště, které je 

především v letních měsících využíváno pro sport a volný čas. Hřiště je potřeba uklidit, natřít herní 

prvky, opravit lavičky apod. Dne 13. dubna bude proto celodenní brigáda. 

 

 3) Knihovna v Kovárech 

Špatný technický stav obecní knihovny v Kovárech a propojení elektroinstalací se soukromých 

statkem je dlouhodobě neudržitelné. Bylo dohodnuto prostory svépomocně zrekonstruovat a uvést do 

stavu, který odpovídá bezpečnostním předpisům. Úkolu se ujali zastupitelé z Kovár E. Rejfíř a V. 

Dobeš. Na 20. dubna je plánována brigáda. 

  

 4) Vyhlášení grantů Přemyslovské střední Čechy - náměty 

  

III. Různé 

  

1) Zápis do Mateřské školy 

K zápisu do mateřské školky přišlo letos 38 dětí. Ve školce je ale pouze 11 míst. Přednost byla dána 3 

předškolákům a zbytek míst byl obsazen místními dětmi.  

 

2) Oprava mostku v Zákolanech 

Termín dokončení stavby trvá do konce dubna 2013. Termín by neměl být prodloužen. 

 

3) Plánovaná oprava železničního viaduktu směr Otvovice 

V letních měsících je plánovaná oprava viaduktu, na jehož špatný technický stav (praskliny 

v kamenných podpěrách) upozornila SŽDC obec. V současné době probíhá technické měření, na jehož 

základě bude rozhodnuto o rozsahu oprav. 

 

4) Petice za zlepšení dopravní obslužnosti 

Na obecním úřadě v Zákolanech a v Kolči, v jednotě Coop a ve škole budou k dispozici petice za 

zlepšení dopravní obslužnosti v našich obcích. Požadujeme nový spoj nebo posunutí ranního spoje do 

Prahy, aby se studenti, žáci i zaměstnanci dostali včas do škol a zaměstnání. Dále bychom rádi 

prodloužili autobusy ze Slaného až do Holubic. Prosíme všechny o podporu 

 

Usnesení přijaté 8 hlasy: Obecní zastupitelstvo vítá iniciativu občanů ohledně petice za zlepšení 

dopravní obslužnosti.  
 

5) Hasiči – smlouvy s obcemi Otvovice, Blevice a Koleč 

Obce Otvovice a Blevice odsouhlasily na veřejném zasedání navýšení poplatku za smlouvu o 

sdružených prostředcích, a to na 20,- Kč za jednoho obyvatele. Původní částka 5000,- Kč ročně 
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neodpovídala vynaloženým nákladům. Nově budou Blevice přispívat částkou 5640,- Kč a Otvovice 

částkou 14.400, Kč. 

 

6) Investice do budovy školy 

Do školy byl instalován systém elektronického otevírání dveří, čímž se zvýšila bezpečnost jak dětí, tak 

majetku, neboť doposud byla škola přístupná bez kontroly. Systém navíc nahrazuje vnitřní telefonní 

komunikaci. V letošním roce je dále plánována vestavěná knihovna – skříň do chodby v prvním patře 

a osvětlení tělocvičny a odvětrání kuchyně. 

Větší investice, kterou by vyžadovalo rozšíření jídelny a rozšíření do půdních prostor, by byly 

vynaloženy v případě získání dotace. Dlouhodobě je však nutné tuto situaci řešit, neboť kapacita  

školy neodpovídá velkému počtu žáků. 

 

7) Dar společnosti Středočeské vodárny na pořádání Svatováclavských slavností 

Dnes jsme od společnosti Veolia, jmenovitě pana ředitele Anatola Pšeničky, obdrželi finanční dar na 

organizaci Svatováclavských slavností na Budči ve výši 5000 Kč.  

 

Usnesení přijaté 8 hlasy: Obecní zastupitelstvo přijímá dar od společnosti Veolia ve výši 5000 

Kč.  
 

8) Změna územního plánu obce Koleč 
Dne 29. dubna proběhne na obecním úřadu obce Koleč jednání o návrhu změny č. Územního plánu. 

Za obec Zákolany se bude účastnit a o záměrech informovat… 

 

9) Stan a stánky 

Vzhledem k pravidelným akcím, které se každoročně pořádají bylo v rámci DSO Budečsko dohodnuto 

pořídit společnými silami potřebné vybavení. V letošním roce to bude šest prodejních stánků, které 

využijeme na budečských slavnostech a dalších akcích. Dále byl zakoupen stan 9 x 3 m a to za 

výhodnou částku 4.000,- Kč. Stan i stánky budou k dispozici všem, kdo pořádají veřejné akce, pro 

soukromé účely bude požadován poplatek. 

 

10) Velkoobjemové kontejnery 

Připomínáme všem, že v sobotu budou přistaveny velkoobjemové kontejnery na obvyklých místech. 

Nebezpečný odpad bude přistaven od 11:35 do 12:10 v Zákolanech a od 12:15 do 12:50 na TÚ.   

 

11) Oprava silnice ze Zákolan na Mozolín 

Obec Zákolany byla oslovena zástupci obce Kolče ke společnému postupu při opravě komunikace na 

Mozolín, která je v havarijním stavu. V současné době probíhá příprava projektu, který by zahrnoval i 

část na katastru Trněný Újezd. Zastupitelé přislíbili finanční spoluúčast, její výše bude rozhodnuta 

v závislosti na výši nákladů. 

 

Usnesení přijaté 8 hlasy: Obecní zastupitelstvo zatím nemá dostatek informací k plánované 

opravě silnice na Mozolín.  

 

Diskuse: 

 Pan Rada upozornil na fakt, že pod silnicí na Mozolín vede zatrubněný potok a silnice se 

propadá. Pan Rada situaci dokumentuje. Dle názoru pana Rady je situace velmi nebezpečná a 

stoka se může propadnout.   

 

Konec jednání v 19:25 hodin.  
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___________________________________          ________________________________ 

            Jan Žďárek   a   Jiří Mairich                            Lucie Wittlichová 

 

 

 

 

 

Vypracováno dne: 29.3.2013 

 

 


